

## 1-Pager and 10-Pagers writing tips

### I. Introduction

The USAIRE Student Awards are an international competition organised by USAIRE, a leading aerospace business club, which invites students from around the world to rethink the future of the aerospace and defence industry. The competition is designed to encourage students to reflect on the major forces transforming the aerospace and defence industry, such as disruptive innovation, new business models and geopolitical upheaval.

The USAIRE Student Awards are an excellent way for students to gain exposure to the aerospace and defence industry and meet industry professionals.

The competition consists of two main stages:

- The 'One-Pager': Entrants must submit a one-page document summarising their writing project.
- The '10-Pager': the best 'One-Pagers' will be selected to develop their vision of the topic over ten pages.

Two juries will shortlist the candidates and then choose the winners after a thorough study of the '10-pagers'.

This document is intended for future contestants. Careful reading of this document and the advice it contains should help you to avoid the mistakes observed in the work submitted and to understand what is expected. It is therefore essential to consider the advice in this report as an additional requirement before writing your one-pager.

### II. One-Pager

The receipt of the one-pager constitutes the official registration for the competition. It must be written in French or English, alone or in pairs. It should be approximately 500 words and fit on a single page.

As it is a one-page proposal, it should succinctly describe your ideas and outline the key points of your writing project for the judges. Candidates should ensure that every word counts and avoid repetition. Where appropriate, it may be useful to include figures or examples to support arguments. Abbreviations and acronyms should be avoided or, if necessary, their meaning explained. Where references are given, candidates should include them at the end of the document. Pages including references do not count towards the maximum number of words and pages allowed.

Candidates are not required to write a covering letter.

### III. Advice

#### **Risk taking and originality**

Applicants are encouraged to explore under-explored topics and to express original ideas that go beyond industry forecasts. However, we remind you of the importance of staying grounded in reality and avoiding utopia. Candidates must strike a balance between originality and feasibility.

Avoid irrelevance.

#### **Bibliography**

The presence of a referenced bibliography demonstrates the rigour of the research and the credibility of the arguments. The use of hyperlinks to refer to the bibliography is particularly valued.

#### **Form and presentation**

In addition to content, form should not be neglected:

- Spacing, line breaks, paragraphs;
- Text justification;
- Emphasising key ideas in bold;
- Absence of spelling mistakes;
- Figures, tables and photographs with captions and references;
- Table of contents (in the case of the 10-pager).

The recommended word count is 500-550 words for the one-pager and 4500-5500 words for the 10-pager.

#### **Overall approach**

Candidates are encouraged to consider the technical, social, political and macro-economic and/or environmental implications of their work in order to broaden their analysis.

## Conseils pour la rédaction des 1-Pager et 10-Pagers

### I. Introduction

Les USAIRE Student Awards sont un concours international organisé par l'USAIRE, un Business Club aéronautique reconnu, qui invite les étudiants du monde entier à repenser l'avenir de l'industrie aérospatiale et de la défense. Le concours est conçu pour encourager les étudiants à réfléchir aux forces majeures qui transforment l'industrie aérospatiale et de la défense, telles que les innovations de rupture, les nouveaux modèles d'affaires et les bouleversements géopolitiques.

Les USAIRE Student Awards sont un excellent moyen pour les étudiants de se faire connaître dans l'industrie aérospatiale et de la défense et de rencontrer des professionnels de l'industrie.

Le concours se structure autour de deux grandes étapes :

- Le "One-Pager" : les participants doivent soumettre un document d'une page résumant leur projet de rédaction.
- Le "10-Pager" : les meilleurs "One-Pagers" sont sélectionnés pour développer leur vision de la thématique sur dix pages.

Deux jurys se succèdent pour présélectionner des candidats, puis élire les lauréats après une étude approfondie des "10-Pager".

Ce document est destiné aux futurs candidats du concours. La lecture attentive de ce document et des conseils partagés doit vous conduire à éviter les erreurs observées dans les travaux rendus et doit vous permettre de comprendre ce qui est attendu. Il est donc indispensable de considérer les conseils de ce rapport comme un prérequis complémentaire avant la rédaction de votre One-Pager.

### II. One-Pager

La réception du One-Pager fait office d'inscription officielle au concours. Il doit être rédigé en français ou en anglais, seul ou en binôme. Il doit faire environ 500 mots et tenir sur une seule page.

Comme il s'agit d'une proposition d'une page, il doit décrire succinctement vos idées et présenter les points les plus pertinents de votre projet de rédaction afin que le jury en ait un aperçu. Les candidats doivent s'assurer que chaque mot compte, et éviter la répétition. Le cas échéant, il peut être intéressant d'insérer des chiffres ou des exemples pour appuyer des arguments. Il faut éviter les abréviations et les acronymes ou si nécessaire, donner leur signification. Si des références sont mentionnées, les candidats doivent les ajouter à la fin du document. Les pages incluant les références ne seront pas décomptées dans le nombre maximum de mots et de pages autorisées.

Il n'est pas demandé de rédiger une lettre de motivation.

### III. Conseils pour la rédaction des travaux

#### **Prise de risque et Originalité**

Les candidats sont encouragés à creuser des thèmes peu explorés et à exprimer des idées originales, qui se démarquent des prévisions de l'industrie. Toutefois, nous rappelons l'importance de rester ancré dans la réalité et d'éviter l'utopie. Les candidats doivent trouver un équilibre entre originalité et faisabilité.

Eviter les hors-sujets.

#### **Bibliographie**

La présence d'une bibliographie référencée démontre la rigueur de la recherche et la crédibilité des arguments. L'utilisation de liens hypertextes pour renvoyer à la bibliographie est particulièrement apprécié.

#### **Forme et Présentation**

Au-delà du fond, la forme ne doit pas être négligée :

- Texte aéré, retours à la ligne, paragraphes ;
- Justification du texte ;
- Mise en avant des idées clés en gras ;
- Absence de fautes d'orthographe ;
- Figures, tableaux, photos légendés et sourcés ;
- Présence d'un sommaire (dans le cas du 10-Pager).

Le nombre de mots conseillé est de 500 à 550 pour le One-Pager, et de 4500 à 5500 pour le 10-Pager.

#### **Approche globale**

Les candidats sont encouragés à considérer les dimensions techniques, sociales, politiques et macro-économiques dans leurs travaux pour étendre leur analyse.